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摘要  针对不同厂商安全软件之间的信息表示格式差异带来的软件联动问题，以及一个网络内通常存在多种平台
主机的现状，提出一种“管理者/代理”架构的、兼容OVAL的多平台VAS（弱点评估系统）。系统以OVAL作为弱点
评估标准，以轻量级Web server为通讯手段，支持多平台主机弱点评估，在保证评估高精度的同时，支持与OVAL
兼容的其他安全软件共享安全数据，具有更高的评估完备性和功能扩展性。 
关键词   联动   多平台   弱点评估系统   开放弱点评估语言    

分类号 TP393   

Design and implementation of OVAL-compatible VAS on multi-platform
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  Abstract
  Aiming at the flaws of current interoperability problem brought by different information expressing standards between 
different security products and present situation that a network generally includes several kinds of platforms，a design of 
manager/agent architecture-based，OVAL-compatible multi-platform Vulnerability Assessment System（VAS） is 
given.This system takes OVAL as vulnerability assessment standard and takes lightweight Web server as communicating 
measure.It supports multi-platform vulnerability assessment and sharing security data with other OVAL-compatible tools 
with high accuracy，assessing completeness and functional expansibility.
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